

PRAYERS

The Order being read for the consideration of the Business of Supply;

Mr. Gass, seconded by Mr. McKinnon, moved,—That this House condemns the Government for its neglect of the Canadian tourist industry and calls upon the Government to recognize this industry as a major generator of employment, new economic growth, and foreign exchange and that the Government accept its responsibility to increase the visibility of Canadian tourism both at home and abroad.

And debate arising thereon;

Madam Speaker informed the House that the Clerk of the House had laid upon the Table the Four Hundred and Thirty-First Report of the Clerk of Petitions, stating that he has examined the petition signed by residents of the Province of Saskatchewan, calling for the retention of the Crowsnest Pass rate, presented by the honourable Member for Assiniboia (Mr. Gustafson) on Wednesday, April 13, 1983, and finds that the petition meets the requirements of the Standing Orders as to form.

By unanimous consent, it was ordered,—That, on Wednesday, April 20, 1983, the Order of business shall be that established by Standing Order 18(5) for a Friday and, on Friday, April 22, 1983, the Order of business shall be that established by Standing Order 18(5) for a Wednesday;

Provided that the House shall adjourn at 4.00 o'clock p.m. on April 22, 1983.

Mr. Taylor, seconded by Mr. Munro (Esquimalt—Saanich), by leave of the House, introduced Bill C-680, An Act to amend the Holidays Act, which was read the first time and ordered to be printed and ordered for a second reading at the next sitting of the House.

Pursuant to Standing Order 44(4), the following Question was made an Order of the House for a Return:

No. 4,673—*Mr. Ogle*

1. For each year 1971 to 1981, by province, what was the total value of contracts awarded as Canadian foreign aid through (a) the Canadian International Development Agency (b) the Department of Industry, Trade and Commerce (c) all other agencies?

2. For the same period, what percentage of the aid was "tied aid"?—Sessional Paper No. 321-2/4673.

Mr. Smith, Parliamentary Secretary to the President of the Privy Council, presented,—Return to the foregoing Order.

Debate was resumed on the motion of Mr. Gass, seconded by Mr. McKinnon,—That this House condemns the Government for its neglect of the Canadian tourist industry and calls upon the Government to recognize this industry as a major generator of employment, new economic growth, and foreign exchange and that the Government accept its responsibility to

PRIÈRE

Il est donné lecture de l'ordre portant prise en considération des travaux des subsides.

M. Gass, appuyé par M. McKinnon, propose,—Que la Chambre blâme le gouvernement de négliger l'industrie touristique du Canada et lui demande de reconnaître que celle-ci est un important générateur d'emplois, de croissance économique nouvelle et de devises étrangères et que le gouvernement assume sa responsabilité d'accroître la visibilité du tourisme canadien tant au Canada qu'à l'étranger.

Il s'élève un débat;

Madame le Président fait savoir à la Chambre que le greffier a déposé sur le Bureau le quatre cent trente et unième rapport du greffier des pétitions, qui fait connaître qu'il a examiné la pétition signée par des résidents de la province de la Saskatchewan, demandant le maintien du tarif du Pas du Nid-de-Corbeau, présentée par l'honorable député d'Assiniboia (M. Gustafson) le mercredi 13 avril 1983, et qu'il constate que la pétition est conforme aux exigences du Règlement, quant à sa forme.

Du consentement unanime, il est ordonné,—Que, le mercredi 20 avril 1983, l'ordre des travaux soit celui prévu à l'article 18(5) du Règlement pour un vendredi et que, le vendredi 22 avril 1983, l'ordre des travaux soit celui prévu à l'article 18(5) pour un mercredi;

A condition que la Chambre ajourne à 16 heures le 22 avril 1983.

M. Taylor, appuyé par M. Munro (Esquimalt—Saanich), dépose, avec la permission de la Chambre, le projet de loi C-680, Loi modifiant la Loi établissant des jours fériés, qui est lu une première fois, l'impression en est ordonnée et la deuxième lecture en est fixée à la prochaine séance de la Chambre.

En conformité des dispositions de l'article 44(4) du Règlement, la question suivante est transformée en ordre de dépôt de documents, savoir:

N° 4673—*M. Ogle*

1. Entre 1971 et 1981, quelle a été, par province, la valeur annuelle des marchés adjugés sous forme d'aide canadienne extérieure par l'entremise a) de l'Agence canadienne de développement international, b) du ministère de l'Industrie et du Commerce, c) des autres organismes?

2. Au cours de la même période, quel pourcentage de cette aide l'aide «liée» représentait-elle?—Document parlementaire n° 321-2/4673.

M. Smith, secrétaire parlementaire du président du Conseil privé, dépose la réponse à l'ordre susdit.

Le débat reprend sur la motion de M. Gass, appuyé par M. McKinnon,—Que la Chambre blâme le gouvernement de négliger l'industrie touristique du Canada et lui demande de reconnaître que celle-ci est un important générateur d'emplois, de croissance économique nouvelle et de devises étrangères et que le gouvernement assume sa responsabilité d'accroître la